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            Protokół Nr XXX/2017 
  Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego 

z dnia 28 września 2017 roku 
 
Rozpoczęcie: godz. 09.00. 
Zakończenie: godz.12.56. 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 1 do 
protokołu. 

Obrady XXX Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego otworzył Przewodniczący Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa i powitał Radnych oraz zaproszonych gości (lista gości 
stanowi zał. Nr 2 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności (14 radnych 
obecnych) stwierdził quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad (zaproszenie na posiedzenie Rady 
wraz z proponowanym porządkiem obrad stanowi zał. Nr 3 do protokołu). 
Uwag nie zgłoszono.  Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa 
powiedział, że jako wnioskodawca, wycofuje z proponowanego porządku obrad pkt dot. 
Rozpatrzenia i podjęcia uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały 
II/10/14 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 17 grudnia 2014r. w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Przypomniał, że na minionej sesji rady, 
radny Marek Tarnacki złożył akces do tej komisji, jednak z powodów osobistych wycofał 
swoją wolę. Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad 
wraz z zaproponowaną zmianą. 

W wyniku głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (14 radnych obecnych), Rada 
przyjęła porządek obrad w następującym brzmieniu: 
 
Proponowany porządek obrad: 
 
1. Otwarcie Sesji.  
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady.  
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy 

Sesjami.  
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Szczawno – Zdrój. 
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Szczawno – Zdrój (II uchwała). 
7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Walim. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Stare – Bogaczowice. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Głuszyca. 
10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w 

budżecie na 2017 rok.  
11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXIII/76/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 
2017-2027. 
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12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XI/68/15  Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 28 października 2015 roku w 
sprawie wspólnej obsługi finansowo – księgowej jednostek prowadzonych przez Powiat 
Wałbrzyski.  

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie utworzenie 
wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych Powiatu Wałbrzyskiego 
prowadzących działalność określoną w ustawie o systemie oświaty.  

14. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie szczegółowych 
zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania, rozkładania na raty spłaty należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi 
Wałbrzyskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym wymienionym w art. 9 pkt 3 
ustawy o finansach publicznych oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do 
udzielania tych ulg.  

15. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w 
sprawie udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe 
Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami).  

16. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia 
Gminie Boguszów – Gorce utrzymania zimowego i letniego dróg powiatowych na terenie 
Boguszowa – Gorc w latach 2017-2018. 

17. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXVI/29/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 30 marca 2017 roku w 
sprawie prowadzenia obsługi i zarządzania środkami Finansowymi Wspólnego Funduszu 
Mieszkaniowego.  

18. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr III/21/14 Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wnioski i oświadczenia radnych. 
21. Zakończenie obrad Sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 1 
Zrealizowano. 
 
Ad 2 
Zrealizowano. 
 
Ad 3 
Protokół został przyjęty w wyniku głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się                 
(14  radnych obecnych). 
 
Ad 4 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przedstawił Sprawozdanie Starosty z wykonania 
uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy Sesjami (stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
 
 



 3 

Ad 5 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk omówiła szczegółowo  projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Szczawno – 
Zdrój. Przypomniała, że w Uchwale Budżetowej Powiatu Wałbrzyskiego na 2017 rok zostały 
ujęte środki w kwocie 200.000 zł, na udzielenie pomocy finansowej Gminie Szczawno-Zdrój 
na zadanie: „Modernizacja obiektów użyteczności publicznej służących mieszkańcom Gminy 
i Powiatu wraz z zagospodarowaniem przestrzeni publicznych”. Dodała, że pismem z dnia 31 
lipca 2017 roku Burmistrz Szczawna -Zdroju zwrócił się o doprecyzowanie nazwy zadania i 
wydzielenie dwóch zadań: Rewitalizacja wieży widokowej „Anna” w Parku Zdrojowym oraz 
Rewitalizacja kaplicy na cmentarzu komunalnym w Szczawnie Zdroju, po 100.000 zł na 
każde zadanie. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w  sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Szczawno – Zdrój. 
 
Uchwała Nr XXX/50/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Szczawno – Zdrój została podjęta w wyniku głosowania: 14za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się na sali obecnych 14 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 5  do 
protokołu. 
Radny Bogusław Uchmanowicz dołączył do posiedzenia rady (15 radnych obecnych na sali 
obrad). 
 
Ad 6 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Szczawno – Zdrój 
(II uchwała). Powtórzyła, że w  Uchwale Budżetowej Powiatu Wałbrzyskiego na 2017 rok 
zostały ujęte środki w kwocie 200.000 zł, na udzielenie pomocy finansowej Gminie 
Szczawno-Zdrój na zadanie: „Modernizacja obiektów użyteczności publicznej służących 
mieszkańcom Gminy i Powiatu wraz z zagospodarowaniem przestrzeni publicznych”. 
Pismem z dnia 31 lipca 2017 roku Burmistrz Szczawna -Zdroju zwrócił się o doprecyzowanie 
nazwy zadania i wydzielenie dwóch zadań: Rewitalizacja wieży widokowej „Anna” w Parku 
Zdrojowym oraz Rewitalizacja kaplicy na cmentarzu komunalnym w Szczawnie Zdroju, po 
100.000 zł na każde zadanie. Dodała, że szczegóły udzielenia pomocy finansowej i jej 
rozliczenia określone zostaną  w umowie o udzielenie dotacji w wysokości uchwalonej przez 
Radę Powiatu Wałbrzyskiego.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Szczawno – Zdrój. 
Uchwała Nr XXX/51/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Szczawno – Zdrój została podjęta w wyniku głosowania: 13 za, 0 
przeciw, 2 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 6 
do protokołu. 
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Ad 7 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Walim. Wójt 
Gminy Walim  zwrócił się o pomoc finansową dla swojej gminy z przeznaczeniem na zakup 
nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego z napędem terenowym 4x4 dla jednostki OSP 
Zagórze Śląskie, w związku z faktem, iż podmiotem realizującym zakup w/w pojazdu będzie 
Gmina Walim. Pomoc finansowa zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków 
budżetu na 2017 rok, w wysokości 40.000 zł. Szczegółowe warunki udzielenia pomocy 
finansowej i zasady rozliczenia środków określone zostaną w umowie pomiędzy Powiatem 
Wałbrzyskim a Gminą Walim. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Walim. 
Uchwała Nr XXX/52/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Walim została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw,                       
0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 
Ad 8 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stare – 
Bogaczowice. Wójt Gminy Stare Bogaczowice  zwrócił się o pomoc finansową z 
przeznaczeniem na poprawę bezpieczeństwa Gminy Stare Bogaczowice poprzez zakup 
nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego z funkcją do usuwania skutków zagrożeń 
środowiska dla OSP Stare Bogaczowice, w uwagi na faktem, iż podmiotem realizującym 
zakup w/w pojazdu będzie Gmina Stare Bogaczowice. Szczegóły udzielenia pomocy 
finansowej i jej rozliczenia określone zostaną w umowie o udzielenie dotacji w wysokości 
uchwalonej przez Radę Powiatu Wałbrzyskiego. Pomoc finansowa o której mowa zostanie 
udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu na 2017 rok, w wysokości 40.000 zł. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Stare – Bogaczowice. 
Uchwała Nr XXX/53/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Stare – Bogaczowice została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych - uchwała stanowi załącznik nr  8 
do protokołu. 
 
Ad 9  
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuszyca. 
Powiedziała, że burmistrz Głuszycy zwrócił się o pomoc finansową dla Gminy Głuszyca z 
przeznaczeniem na pokrycie części kosztów remontu budynku Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Głuszycy, uszkodzonego w wyniku pożaru. Szczegóły udzielenia pomocy finansowej i jej 
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rozliczenia określone zostaną w umowie o udzielenie dotacji w wysokości uchwalonej przez 
Radę Powiatu Wałbrzyskiego.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Głuszyca. 
Uchwała Nr XXX/54/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Głuszyca została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
Ad 10 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok: 
Zmniejsza się plan dochodów budżetowych o kwotę  -388 802,45 zł. 
z tego : 
a) dochody bieżące      277 284,55 zł 
b) dochody majątkowe -666 087,00 zł 
Zmniejsza się plan wydatków budżetowych o kwotę  -2 403 802,45 zł, z tego : 
a) wydatki bieżące 217 284,55 zł 
b) wydatki majątkowe -2 621 087,00 zł 
Zmniejsza się przychody w § 952 "Kredyty" o kwotę 2.015.000 zł. 
 
Planowane dochody                                                                                      48 525 056,06 zł 
Planowane dochody bieżące                                                                           44 675 478,06 zł 
Planowane dochody majątkowe0                                                                      3 849 578,00 zł 
Planowane wydatki ogółem                                                                          55 220 028,06 zł 
Planowane wydatki bieżące                                                                            44 000 008,06 zł 
Planowane wydatki majątkowe                                                                       11 220 020,00 zł 
Planowany deficyt 00                                                                                     -6 694 972,00 zł 
Planowane przychody                                                                                       7 454 972,00 zł 
Planowane rozchody                                                                                          760 000,00 zł. 
 
PRZENIESIENIA:  
w dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
• Na wniosek Wójta Gminy Walim oraz Wójta Gminy Stare Bogaczowice dokonuje się zmian 
w planie finansowym Starostwa na zadaniu inwestycyjnym poprzez zmniejszenie wartości 
zadania, modyfikacji nazwy, opisu oraz wyodrębnieniu nowych zadań. 
Przed zmianą : 
„Zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych – dofinansowanie”- Zadanie obejmowało 
dofinansowanie zakupu samochodów w formie dotacji celowej dla: 
-OSP w Zagórzu Śląskim 
-OSP w Borównie 
-OSP w Starych Bogaczowicach. 
Po zmianie : 
– „Zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego” Zadanie obejmuje dofinansowanie zakupu 
samochodu w formie dotacji celowej dla OSP w Borównie - 40.000 zł 
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– „Poprawa bezpieczeństwa Gminy Stare Bogaczowice poprzez zakup nowego lekkiego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego z funkcją do usuwania skutków zagrożeń środowiska” dla 
OSP Stare Bogaczowice” – pomoc finansowa - 40.000 zł 
– „Zakup nowego, lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego z napędem terenowym 4x4 
dla jednostki OSP Zagórze Śląskie”-pomoc finansowa - 40.000 zł. 
Na podstawie decyzji Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 08.09.2017 roku dokonuje się 
zmiany nazwy i opisu zadania inwestycyjnego : 
w dziale 630 - turystyka 
„Zagospodarowanie turystyczne terenów leśnych w obrębie Gór Wałbrzyskich, znajdujących 
się w obszarze Natura 2000, z uwzględnieniem szlaków turystycznych Jedliny-Zdroju i 
Wałbrzycha etap II – Budowa wieży widokowej na górze Borowa w paśmie Gór 
Wałbrzyskich – współfinansowanie wspólnego przedsięwzięcia z Gminą Jedlina-Zdrój, 
Gminą Wałbrzych, Skarbem Państwa Państwowym Gospodarstwem Leśnym Nadleśnictwem 
Wałbrzych – dotacja celowa. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. 
W dyskusji udział wzięli:  
Radny Grzegorz Walczak odniósł się do kwestii wydatkowania środków finansowych na 
przycinkę drzew i porządkowania drogi nr 380 i poprosił o szczegółową informację na ten 
temat. Zwrócił uwagę na wysoki koszt planowanego zakupu tzw. rębaka, którego wartość 
określono na  60.000 zł. Następnie odniósł się do zwiększenia  planu finansowego Starostwa 
o nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup samochodu osobowego”, na które zapisano kwotę 
50.000 zł. Powiedział, że bardziej ekonomiczną formą od zakupu nowego samochodu byłby 
jego leasing. Zapytał dlaczego powiat nie otrzymał ofert od firm leasingowych.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski w odpowiedzi na pytanie 
dotyczące drogi 380 wskazał, że w załączniku proponowanego projektu uchwały wprowadza 
się kwotę 70 tyś zł na tzw. zimowe utrzymanie dróg, ponieważ sąd nie wydał jeszcze 
ostatecznej decyzji w sprawie tej drogi i wymagalnym będzie zawarcie umowy, aby nie 
dopuścić  zimą np. do całkowitego paraliżu na przedmiotowej drodze. Następnie odniósł się 
do kwestii dotyczącej wprowadzenia kwoty 40 tyś zł na przeprowadzenie korekty drzew, 
wyjaśniając, że kwota ta obejmuje całość zadania planowanego do wykonania przy 
wszystkich drogach powiatowych. Dodał, że korekta musi być dokonana przez firmę 
zewnętrzną, głównie z uwagi na fakt, że spadające konary drzew stwarzałyby bezpośrednie 
zagrożenie dla uczestników ruchu. Nadmienił, że dzięki zadaniom wykonywanym przy 
pomocy tzw. brygady remontowo-budowlanej stan utrzymania pasa drogowego uległ 
znacznej poprawie.  W nawiązaniu do sprawy, dotyczącej zakupu samochodu osobowego i do 
propozycji przedmówcy odnośnie formy leasingu, wyjaśnił, że firmy leasingowe nie 
przedstawiają zazwyczaj ofert samochodów o wartości, nieprzekraczającej 50 tyś zł. 
Wspomniał, że na tym etapie nie ma konieczności zakupu dwóch samochodów, ponieważ 
jeden został naprawiony.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod rozwagę kwestię 
najmu samochodu osobowego. Dodał, że miesięcznie kosztowałoby to ok. 400 zł.  
Radny Grzegorz Walczak powiedział, że nie zgadza się z opinią wicestarosty, że firmy nie 
chcą leasingować samochodów poniżej 50 tyś zł jego wartości. Zgodził się z przedmówcą, 
wskazując na ekonomię innych form użytkowania pojazdu aniżeli jego zakup. W odniesieniu 
do kwestii rozpatrywania przez sąd sprawy dotyczącej drogi 380 powiedział, że z 
pozyskanych informacji wie, że de facto nie została zaskarżona uchwała w sprawie 
przedmiotowej drogi, tylko drogi na Przełęcz Okraj. Dodał, że fakt zaskarżenia uchwały 
dotyczącej drogi nr 380 nie będzie oznaczał, że powiat nie będzie jej właścicielem. Wyraził 
opinię, że uporczywe uchylanie się od remontu tej drogi jest karygodne, a posadowienie na jej 
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trasie znaku, dotyczącego ograniczenia prędkości do 20 km sprawiło, że ta droga obecnie 
nikomu nie służy. Radny przypomniał, że droga nr 380 jest główną drogą, prowadzącą z 
Głuszycy do Rybnicy Leśnej. Zasugerował rozważenie przygotowania dokumentacji na 
remont przedmiotowej drogi, a w przyszłym roku budżetowym wykonanie tego zadania.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że powiat 
wałbrzyski wniósł odwołanie w zakresie uchwały podjętej o przekazaniu powiatowi 
wałbrzyskiemu drogi wojewódzkiej nr 380. W ww. odwołaniu jednym z głównych elementów 
było wykazanie faktu, że przebieg wskazanej drogi  nie posiada uregulowanego stanu 
prawnego. Zarząd Województwa Dolnośląskiego zgodził się co do tej kwestii, a przekazując 
powiatowi wałbrzyskiemu drogę naruszył tym samym normy prawne. Sejmik Województwa 
Dolnośląskiego również w omawianej sprawie przyznał powiatowi wałbrzyskiemu rację,              
a także powiatowi zgorzeleckiemu, potwierdzając tym samym, że wniesione odwołania są 
skuteczne. Wyjaśnił jednocześnie, że wykaz, na którym figurowała droga, widniała także 
Przełęcz Okraj, czyli droga przekazana powiatowi jeleniogórskiemu. Dodał, że w związku z 
powyższym, powiat jeleniogórski zaskarżył uchwałę w tym przedmiocie sprawy. Zapewnił, 
że droga nr 380 powróci pod zarząd województwa dolnośląskiego do momentu, gdy zostanie 
uregulowany stan prawny z przebiegiem drogi. Wyjaśnił, że wprowadzone na tej drodze 
ograniczenie prędkości do 20 km/h ma na celu głównie, uniknięcia przez powiat wałbrzyski 
wypłacania odszkodowań kierowcom za poniesione szkody na pojazdach. Dodał, że remont 
drogi byłby bardzo kosztowny, nawet w granicach 4/5 mln zł. Przypomniał, że droga nadal 
nie należy przecież do powiatu wałbrzyskiego. Nadmienił, że w obecnym stanie prawnym, 
gdzie powiat jest jedynie tymczasowym zarządcom drogi nie można ubiegać się o środki 
zewnętrzne na wykonanie na niej remontu. Wyraził nadzieję, ze jeszcze w roku bieżącym 
zapadnie wyrok, a zimą drogę będzie odśnieżać DSDiK.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa zgodził się z opinią 
wicestarosty, że nie można wydatkować środków na remontu czegoś, co nie jest własnością 
powiatu. Powiedział, że może należałoby, jako użytkownik przedmiotowej drogi, podjąć 
negocjacje z Urzędem Marszałkowskim o przekazanie na nią środków finansowych, aby 
przyspieszyć jej naprawę. Dodał, że trzeba wykazać dobrą wolę, aby tę drogę przejąć i 
zabezpieczyć. 
Radny Grzegorz Walczak zgodził się z przedmówcą, ze istnieją różnego rodzaju sposoby na 
rozwiązanie istniejącego problemu, np. zawarcie porozumienia. Dodał, że przez kwestie 
formalne cierpią przede wszystkim mieszkańcy powiatu, bo droga jest niemal nieprzejezdna. 
Przypomniał, że problem istnieje już drugi rok. 
Andrzej Lipi ński wyraził opinię, że skoro powiat wałbrzyski jest zarządcą omawianej drogi, 
to on powinien ją wyremontować. Radny, tak jak przedmówcy, również zasugerował 
zarządowi podjęcie negocjacji z Urzędem Marszałkowskim w kwestii finansowania remontu 
ww. drogi i doprowadzenia jej do przejezdności.  
Radny Kamil Orpel  zwracając się głównie do radnych z okręgu: Jedlina-Zdrój – Walim - 
Głuszyca, zaalarmował, że droga nr 380 na trasie: Głuszyca-Grzmiąca-Rybnica Leśna jest 
najgorszą drogą na terenie powiatu wałbrzyskiego i zagraża tym samym bezpieczeństwu jego 
mieszkańców. Następnie zawnioskował o dokonanie zmian w uchwale budżetowej, 
polegających na przeniesieniu kwoty  przeznaczonej na zakup rębaka (o wartości 57 tyś. zł) 
na przygotowanie dokumentacji projektowej i kosztorysu inwestorskiego na remont drogi nr 
380 . 
Radna Grażyna Owczarek przypomniała, że już od roku 2015 zwraca się do zarządu 
powiatu wałbrzyskiego o wyremontowanie wskazanej drogi.  Dodała, że w odpowiedziach na 
monity radnej, zarząd zapewniał ją, że zależy mu na skuteczności rozwiązania problemu tej 
drogi, dlatego monitoruje wszelkie kwestie z nią związane.   
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Radny Kamil Orpel  zwrócił uwagę na fakt, że pomimo podejmowanych działań już od 
ponad 2 lat, nie widać ich efektów. Zaapelował, aby podjąć wszelkie działania, zmierzające 
do przejęcia przez powiat wałbrzyski drogi nr 380.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura potwierdził, że radna Grażyna Owczarek wielokrotnie 
zwracała się do zarządu powiatu o remont drogi nr 380. Zapewnił, że w sprawie drogi 
podejmował rozmowy zarówno podczas sesji rady gminy Głuszyca, jak również rozmawiał o 
jej stanie prawnym i ewentualnym jej finansowaniu z Marszałkiem Województwa 
Dolnośląskiego. Dodał, że na chwilę obecną powiat nie posiada wystarczających środków 
finansowych na jej gruntowną naprawę, która wymaga wysokich nakładów finansowych,           
a  w tym np. przeprowadzenie korekty drzew, czy wykonanie podbudowy drogi. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz powiedział, że popiera, 
aby wykonać ekspertyzę szacunkową kosztów remontu tej drogi, która wynosiłaby ok.                   
60 tyś. zł. Zaproponował przy tym, aby środki na kosztorys remontu drogi nr 380 przesunąć z 
inwestycji na Górze Borowa. Przypomniał, że powiat wałbrzyski ponosił już nakłady na 
częściowe wypełnienie ubytków w nawierzchni tej drogi, dodając, że dopóki zaś nie jest jej 
właścicielem, nie powinien ponosić  kosztów jej naprawy. 
 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Dorota Piotrzkowska zawnioskowała o 
zamknięcie dyskusji w przedmiotowym temacie. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał wniosek pod 
głosowanie. 
W wyniku głosowania 7 za, 6 przeciw, 2 wstrzymujących się (15 radnych obecnych na sali), 
wniosek został podjęty. 
 
Radca prawny wyjaśniła, że inicjatywa w zakresie budżetu powiatu wałbrzyskiego należy do 
zarządu powiatu, a wnioski w sprawie dokonania zmian w budżecie kieruje się do zarządu 
powiatu. 
Radny Kamil Orpel  przypomniał, że wnioskował o dokonanie zmiany/poprawki w uchwale 
w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok, wraz z autopoprawką, którą przedstawił zarząd 
powiatu. Dodał, że wskazał jednocześnie źródło finansowania w pozycji budżetowej, którą 
zgłosił zarząd powiatu. Kompetencją zarządu jest przedstawianie zmian w budżecie powiatu, 
zaś kompetencją rady powiatu jest zatwierdzanie tych zmian i zgodnie z orzecznictwem, do 
złożonego projektu uchwały  budżetowej, rada ma prawo wnosić poprawki, które po  ich 
przegłosowaniu zostaną wprowadzone lub nie, jeśli zostaną odrzucone.  
Przerwa od godz. 10.12 do godz. 10.25. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał wniosek radnego 
Kamila Orpla pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 6 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących się (15 radnych obecnych na sali), 
wniosek został odrzucony.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.  
Uchwała Nr XXX/55/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 
2017 rok została podjęta w wyniku głosowania: 9 za, 1 przeciw, 5 wstrzymujących się na sali 
obecnych 15 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad 11 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/76/2016 Rady Powiatu 
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Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2017-2027.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały                                  
Nr XXIII/76/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2017-2027.  
Uchwała Nr XXX/56/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały                      
Nr XXIII/76/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2017-2027 
została podjęta w wyniku głosowania:  9 za, 0 przeciw, 6 wstrzymujących się na sali 
obecnych 15 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad 12 
Główna Księgowa Teresa Tworek przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XI/68/15  Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 
28 października 2015 roku w sprawie wspólnej obsługi finansowo – księgowej jednostek 
prowadzonych przez Powiat Wałbrzyski. Zgodnie z art. 6a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 
samorządzie powiatowym (tj. Dz. U. z 2016 r. poz. 814 ze zm.), Powiat może zapewnić 
wspólną obsługę finansowo-księgową jednostkom organizacyjnym. Zmiana Uchwały 
podyktowana jest koniecznością uaktualnienia wykazu jednostek objętych wspólną obsługą 
finansową w związku z rozwiązaniem z dniem 31.08.2017 roku Zespołu Placówek 
Resocjalizacyjnych w Walimiu i usamodzielnieniem z dniem 01.09.2017 roku 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii im. UNICEF w Walimiu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XI/68/15  
Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 28 października 2015 roku w sprawie wspólnej obsługi 
finansowo – księgowej jednostek prowadzonych przez Powiat Wałbrzyski.  
Uchwała Nr XXX/57/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XI/68/15  Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 28 października 2015 roku w sprawie 
wspólnej obsługi finansowo – księgowej jednostek prowadzonych przez Powiat Wałbrzyski  
została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali 
obecnych 15 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad 13 
Główna Księgowa Teresa Tworek przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków dochodów jednostek 
budżetowych Powiatu Wałbrzyskiego prowadzących działalność określoną w ustawie o 
systemie oświaty. Wyjaśniła, że poprzednia uchwala w tej sprawie wymaga uaktualnienia 
podstaw prawnych oraz wykazu jednostek, które  mogą gromadzić środki na wydzielonym 
rachunku dochodów. W miejsce Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych zostaje wpisany 
Młodzieżowy Ośrodek  Socjoterapii im. UNICEF w Walimiu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie utworzenia wydzielonych 
rachunków dochodów jednostek budżetowych Powiatu Wałbrzyskiego prowadzących 
działalność określoną w ustawie o systemie oświaty.  
Uchwała Nr XXX/58/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie utworzenia 
wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych Powiatu Wałbrzyskiego 
prowadzących działalność określoną w ustawie o systemie oświaty została podjęta w wyniku 
głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 15 radnych - uchwała 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 14 
Główna Księgowa Teresa Tworek szczegółowo omówiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania, 
rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Powiatowi Wałbrzyskiemu lub jego jednostkom organizacyjnym 
wymienionym w art. 9 pkt 3 ustawy o finansach publicznych oraz wskazania organu lub osób 
uprawnionych do udzielania tych ulg. Stosownie do art. 59 ust.2 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych (t. j. Dz. U. z 2016 r. poz. 1870 ze zm.) organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego zobowiązany jest do określenia szczegółowych zasad, 
trybu udzielania ulg, o których mowa w art. 59 ustawy o finansach publicznych, warunki 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną, oraz wskazaniu organu lub osoby uprawnionej do udzielania ulg. Wprowadzona 
zmiana wynika z wejścia w życie zmiany ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych. Nowelizacja ustawy wyraźnie określa i porządkuje zasady udzielania ulgi w 
spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, mając na względzie 
zróżnicowanie dotyczące przesłanek stosowania ulg, w tym z urzędu (w formie umorzenia 
należności cywilnoprawnej) od regulacji umożliwiającej udzielanie ulg wyłącznie na wniosek 
dłużnika. W związku z powyższym koniecznym jest dostosowanie aktów prawa miejscowego 
do aktualnie obowiązujących w tym zakresie zapisów ustawy. 
Radny Arkadiusz Mucha dołączył do posiedzenia rady (16 radnych obecnych na sali).  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Radny Jarosław Buzarewicz powiedział, że niepokojące jest usunięcie zapisu z § 11, który 
wskazywał, że w terminie do 31 maja każdego roku, zarząd powiatu przedkłada radzie 
powiatu informację zbiorczą, dotyczącą umorzonych należności oraz udzielonych ulg. 
Następnie zawnioskował, aby ww. zapis pozostał w proponowanej uchwale. 
Radny Kamil Orpel  zawnioskował, o dokonanie poprawki w uchwale, tzn. wprowadzenie 
punktu,  w § 10 ust. 3 lub 4, który wskazuje, że zarząd powiatu w terminie do 31 maja 
każdego roku przedkłada radzie powiatu informację zbiorczą, dotycząca umorzonych 
należności oraz udzielonych ulg. Dodał, że taki zapis nie jest obecnie nigdzie uregulowany, a 
służyłby on transparentności działań zarządu powiatu, a także dyrektorów powiatowych 
jednostek organizacyjnych. Zwrócił uwagę na fakt usunięcia zapisu, który widniał                         
w poprzedniej uchwale, a który wskazywał, cyt. : „w przypadku, gdy udzielona ulga stanowi 
de minimis, kierownicy jednostek organizacyjnych  zobowiązani są dodatkowo do 
przekazania  zarządowi powiatu sprawozdań, o których mowa w przepisach dotyczących 
sprawozdań o udzielonej pomocy, w terminie na 15 przed terminami określonymi w ww. 
przepisach”. Zapytał o powód wykreślenia tej formuły. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa zapytał czy zapis, który 
wskazuje, że zarząd powiatu w terminie do 31 maja każdego roku przedkłada radzie powiatu 
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informację zbiorczą, dotyczącą umorzonych należności oraz udzielonych ulg,  nie dublowałby 
się z zapisami ustawy o finansach publicznych.  
Główna księgowa Teresa Tworek odpowiedziała, że ustawa nie nakłada obowiązku na 
zarząd w kwestii przekazywania radzie zbiorczego zestawienia. Termin sporządzenia 
zbiorczego zestawienia był taki sam, jaki teraz jest proponowany do sprawozdania rocznego, 
również w maju. Dodała, że obowiązki sprawozdawcze wynikają z rozporządzeń                               
o sprawozdaniach, dlatego zapis ten nie został powielony.  
Radny Kamil Orpel , wobec powyższych wyjaśnień, zasugerował wprowadzenie zapisu, ze 
zarząd powiatu przedkłada radzie informację zbiorczą, dotyczącą umorzonych należności 
oraz udzielonych ulg  wraz z bilansem za rok ubiegły.  
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz przypomniał, że na 
minionym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu debatowano już w tym samym  
przedmiocie sprawy, a także zostało wypracowane w tej kwestii stanowisko, zatem 
prowadzona dyskusja jest powieleniem tego, co zostało już ustalone.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał wniosek radnego 
Kamila Orpla pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 6 za, 9 przeciw, 1 wstrzymujący się (16 radnych obecnych na sali), 
wniosek nie został podjęty. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i 
trybu umarzania, odraczania, rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Wałbrzyskiemu lub jego jednostkom 
organizacyjnym wymienionym w art. 9 pkt 3 ustawy o finansach publicznych oraz wskazania 
organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg.  
Uchwała Nr XXX/59/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu umarzania, odraczania, rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi Wałbrzyskiemu lub jego 
jednostkom organizacyjnym wymienionym w art. 9 pkt 3 ustawy o finansach publicznych 
oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg została podjęta                
w wyniku głosowania: 10 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący się na sali obecnych 16 radnych - 
uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad 15 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz 
przedstawiła projekt  uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe 
Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami). Zgodnie z art. 28 ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o 
sporcie (t.j. Dz. U. z 2017 poz. 1463 z późn. zm.) klub sportowy działający na obszarze danej 
jednostki samorządu terytorialnego, niedziałający w celu osiągnięcia zysku, może otrzymać 
dotację celową z budżetu tej jednostki. Dotacja ma służyć realizacji celu publicznego, o 
którym mowa w art. 27 ust. 2 ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie  i winna wpłynąć na 
poprawę warunków uprawiania sportu przez członków klubów sportowych zrzeszonych w 
Powiatowym Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej”, który otrzyma 
dotację lub zwiększyć dostępność lokalnej społeczności do działalności sportowej 
prowadzonej przez dotowany klub sportowy. Powiatowe Zrzeszenie „Ludowe Zespoły 
Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” zwróciło się o udzielenie dotacji celowej na sfinansowanie 
organizacji zawodów sportowych, które odbędą się w 2017 roku na terenie Powiatu 
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Wałbrzyskiego.  Powiatowe Zrzeszenie „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” 
pismem z dnia 31.08.2017 roku zwróciło się z prośbą o zmianę zadania, na które zostanie 
wykorzystana dotacja udzielona przez Powiat Wałbrzyski.    
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie poprosił o opinię Komisji Oświaty, Polityki 
Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały                                  
Nr XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe 
Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami).  
Uchwała Nr XXX/60/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły 
Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami) została podjęta w wyniku głosowania: 16 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 16 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 
15 do protokołu. 
 
Ad 16 
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony  Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie 
Boguszów – Gorce utrzymania zimowego i letniego dróg powiatowych na terenie Boguszowa 
– Gorc w latach 2017-2018. Zarządca dróg gminnych na terenie gminy Boguszów – Gorce  
wyraził wolę przejęcia dróg  powiatowych  do zimowego i letniego  utrzymania w roku 2017-
2018.  Zgodnie z art. 5 ust. 2 i art. 12 pkt. 8a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o 
samorządzie powiatowym Powiat może zawierać porozumienia w sprawie powierzenia 
prowadzenia zadań publicznych z jednostkami samorządu terytorialnego oraz podejmować 
uchwały w sprawie powierzenia prowadzenia zadań publicznych, co stanowi zasadność 
podjęcia niniejszej uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie Boguszów – 
Gorce utrzymania zimowego i letniego dróg powiatowych na terenie Boguszowa – Gorc w 
latach 2017-2018. 
Uchwała Nr XXX/61/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia Gminie 
Boguszów – Gorce utrzymania zimowego i letniego dróg powiatowych na terenie 
Boguszowa – Gorc w latach 2017-2018 została podjęta w wyniku głosowania: 16 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 16 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 
16 do protokołu. 
 
Ad 17 
Główna Księgowa Teresa Tworek przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/29/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z 
dnia 30 marca 2017 roku w sprawie prowadzenia obsługi i zarządzania środkami 
Finansowymi Wspólnego Funduszu Mieszkaniowego. Zgodnie z  art. 6a ustawy z dnia 5 
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czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. z 2016 r. poz.814 ze zm.), Powiat 
może zapewnić wspólną obsługę administracyjną, finansową i organizacyjną jednostkom 
organizacyjnym.  Zmiana Uchwały podyktowana jest koniecznością uaktualnienia wykazu 
jednostek objętych wspólną obsługą administracyjną, finansową i organizacyjną Wspólnego 
Funduszu Mieszkaniowego, w związku z rozwiązaniem z dniem 31.08.2017 roku Zespołu 
Placówek Resocjalizacyjnych w Walimiu i usamodzielnieniem z dniem 01.09.2017 roku 
Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii im. UNICEF w Walimiu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVI/29/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 30 marca 2017 roku w sprawie 
prowadzenia obsługi i zarządzania środkami Finansowymi Wspólnego Funduszu 
Mieszkaniowego.  
Uchwała Nr XXX/62/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVI/29/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 30 marca 2017 roku w sprawie 
prowadzenia obsługi i zarządzania środkami Finansowymi Wspólnego Funduszu 
Mieszkaniowego została podjęta w wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 
się na sali obecnych 16 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad 18 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie zmiany uchwały Nr III/21/14 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 29 grudnia 2014 
roku w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego – projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. Powiedział, że w 
związku z oświadczeniami Radnych Andrzeja Lipińskiego i Marka Tarnackiego o rezygnacji 
z członkostwa w Komisji Rewizyjnej przygotowany został przedmiotowy projekt uchwał. 
Poprosił przewodniczących klubów o podjęcie rozmów i ustaleń podczas przerwy w 
obradach. 
 
Przerwa: 15 minut.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa po wznowieniu obrad 
powiedział, że po podjętych ustaleniach z członkami klubów radnych, proponuje się, aby na 
tym etapie uzupełnić skład komisji o jej przewodniczącego, co umożliwiłoby zwołanie 
kolejnego posiedzenia komisji rewizyjnej. Dodał, że na przewodniczącego komisji rewizyjnej 
została zgłoszona kandydatura radnego Bogusława Uchmanowicza. Następnie zapytał 
radnego Bogusława Uchmanowicz czy wyraża zgodę na pełnienie funkcji przewodniczącego 
komisji rewizyjnej. 
Radny Bogusław Uchmanowicz wyraził zgodę. 
Radny Kamil Orpel  przedstawił oświadczenie, w którym rezygnuje z udziału w pracach 
komisji rewizyjnej. Następnie odczytał uzasadnienie (oświadczenie stanowi załącznik nr 19 
do niniejszego protokołu).  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poinformował radę, że 
rezygnacja radnego Kamila Orpla z członkostwa w komisji rewizyjnej zostanie uwzględniona 
w projekcie uchwały na kolejnej sesji rady. Następnie zgłosił kandydaturę radnego 
Arkadiusza Muchy do prac w komisji rewizyjnej i zapytał czy radny wyraża zgodę 
Radny Arkadiusz Mucha nie wyraził zgody. 
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Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odniósł się do treści 
oświadczenia wydanego przez radnego Kamila Orpla i zarzutów, dotyczących „wywierania 
presji na pracy członków komisji” i wyjaśnił, że nie był wzywany przez komisję rewizyjną i 
nie miał sposobności kontaktowania się z członkami komisji podczas jej pracy, zatem 
przedstawiony zarzut jest bezpodstawny. 
Członek Zarządu  Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz również odniósł się do  
treści oświadczenia radnego Kamila Orpla i powiedział, że został zaproszony na jedną z 
kontroli, którą przeprowadzała komisja rewizyjna i „nie przypomina sobie, aby kiedykolwiek 
zastraszał groził jej, albo w jakiś inny sposób utrudniał pracę tej komisji”. Dodał, że 
przedstawione zarzuty przez radnego Kamila Orpla są obraźliwe nie tylko dla całego zarządu 
powiatu, ale także dla pracowników tut. starostwa powiatowego, a w szczególności jego 
wysokiego kierownictwa. 
Radny Jarosław Buzarewicz powiedział, ze klub radnych „Platformy Obywatelskiej” 
zaproponuje swojego przedstawiciela w chwili, kiedy każdy z pozostałych klubów także to 
zrobi. W odniesieniu do kwestii związanej z zasadami dotyczącymi  składem komisji 
rewizyjnej przytoczył fragment wyroku NSA z 14 grudnia 2011 roku, cyt.: „Ustawa o 
samorządzie gminnym nie przewiduje odstępstw od zasady uczestnictwa przedstawicieli 
wszystkich klubów w komisji rewizyjnej, nie ma zatem możliwości stworzenia bez 
przedstawicieli  niektórych klubów, z pozostawieniem miejsca dla przedstawicieli 
pozostałych klubów. Dopóki zatem nie można stworzyć komisji bez przedstawicieli 
wszystkich klubów, organ ten nie może w ogóle zostać utworzony”.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa powiedział, że z uwagi na brak 
wystąpienia kandydatów do składu komisji rewizyjnej, jako autor przedmiotowego projektu 
uchwały, wycofuje go z bieżącego porządku obrad sesji rady. Dodał, że nigdy nie wywierał 
presji na pracę członków komisji rewizyjnej. 
Radca Prawny Urszula Karkosz wyjaśniła, że inny wyrok NSA z 2013 roku sądu wskazuje, 
że w przypadku, gdy klub radnych sam rezygnuje ze swoich uprawnień, to rada może 
powołać skład komisji z pominięciem przedstawiciela tego klubu, aby nie powstał paraliż 
pracy komisji. Dodała ponadto, że jednym członkiem, prace komisji rewizyjnej również mogą 
się odbywać, ponieważ nie ma ku temu żadnych przeciwwskazań w statucie powiatu.  
Radny Grzegorz Walczak powiedział, że nie wolno lekceważyć faktu, że aż trzech, na 
czterech członków komisji rewizyjnej złożyło rezygnację z udziału w jej pracach. Dodał, że 
klub radnych „PSL” również mógłby zaproponować jednego przedstawiciela, gdyby 
zrezygnował z dotychczas pełnionych funkcji. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz zasugerował radnemu 
Grzegorzowi Walczakowi złożenie akcesu do składu komisji rewizyjnej. 
Radny Andrzej Lipi ński przypomniał o powodach złożenia przez  niego rezygnacji z 
członkostwa w komisji rewizyjnej, dodając, że chodzi głównie o podejmowane przez niego 
obecnie zobowiązania służbowe. Poprosił o uszanowanie jego decyzji. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor wyraził opinię, że być może 
wprowadzony w statucie powiatu wałbrzyskiego obowiązek nagrywania przebiegu  kontroli 
komisji rewizyjnej spowodował nagłą rezygnację członków z udziału w jej pracach. 
Radny Jarosław Buzarewicz przypomniał, że to nie radni Klubu radnych „Platformy 
Obywatelskiej” byli przeciwni rejestrowaniu audio i video wszystkich posiedzeń komisji                  
i sesji rady.  
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił uwagę na fakt, że nie każdy fragment kontroli komisji 
rewizyjnej powinien być rejestrowany i upubliczniany. Dodał, że chodzi w szczególności                  
o ochronę danych wrażliwych, które mogą być przedmiotem analizowanych dokumentów 
przez komisję rewizyjną. 
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Radny Kamil Orpel w odniesieniu do złożonego oświadczenia podkreślił, że podtrzymuje 
stwierdzenie, że pomiędzy pracami komisji, wywierano na nim niedozwolony wpływ, który 
miałby go zniechęcić do pracy w komisji i do rozpatrywania spraw. Wyraził opinię, że 
zgodnie ze złożonym przez siebie oświadczeniem woli o rezygnacji z prac w komisji 
rewizyjnej, przestał być jej członkiem, zaś rolą przewodniczącego rady jest teraz ustalenie jej 
składu. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Ad 19  
Radny Grzegorz Walczak zapytał, czy w związku z prowadzonym remontem mostu                         
w Sierpnicy będą planowane objazdy drogi. Zapytał również, czy zostało podpisane 
porozumienie, a także czy została przygotowana droga przez las. Radny zapytał ponadto jak 
wygląda sprawa dotacji na oświetlenie wzdłuż drogi przy ul. Łomnickiej i Sudeckiej w 
Głuszycy.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odpowiedział, że remont 
mostu wymusza zamknięcie tego obiektu. Dodał, że zostało zawarte porozumienie z 
Nadleśnictwem Wałbrzych, aby umożliwi ć ruch pojazdów przez las. Wspomniał, że ww. 
most musi być całkowicie rozebrany. W kwestii oświetlenia odpowiedział, że została podjęta  
decyzja o pomocy finansowej, dlatego burmistrz realizuje zadanie, przedłoży następnie 
stosowny protokół, a powiat dokona przelewu środków finansowych. 
Radny Jarosław Buzarewicz przypomniał, że do Urzędu Marszałkowskiego skierowane 
zostało wystąpienie w sprawie uciążliwości powodowanych przez spółkę „Melafir” w 
Czarnym Borze. Dodał, że z pozyskanych informacji wynika, że Urząd Marszałkowski  
skierował już swoją odpowiedź do tut. Starostwa. Zapytał zatem czy znane są wyniki badań 
powietrza. Nadmienił jednocześnie, że takie badania były prowadzone w Czarnym Borze w 
okresie letnim. Następne pytanie radnego dotyczyło obwodnicy w Czarnym Borze. Zapytał 
jaki jest aktualnie stan prawy tzw. czarnoborskiej obwodnicy. Powiedział, że z pozyskanej 
wiedzy wynika, że 8 września br. miała się odbyć wizja lokalna i merytoryczne spotkanie,               
a następnie miała być zakończona procedura, zmierzająca do otwarcia obwodnicy. Zapytał             
o termin jej otwarcia. Wspomniał, że tak naprawdę inwestycja została zakończona we 
wrześniu 2016 r. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił, że w kwestii przeprowadzonych badań 
odnośnie uciążliwości powodowanych przez działalność spółki „Melafir” poinformuje 
radnego w formie pisemnej. W nawiązaniu zaś do kwestii obwodnicy Czarnego Boru 
poinformował, że Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowalnego na bieżąco realizuje zadania 
związane z przedmiotem sprawy. Dodał, że o terminie otwarcia obwodnicy poinformuje 
radnego po uprzednim zwróceniu się do ww. instytucji.   
Radny Kamil Orpel przypomniał, że radni zwracali się z prośbą o udostępnienie umowy z 
lokalną Telewizją Dami na obsługę medialną. Zapytał czy radni otrzymają wskazany 
dokument. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił, że zawarta umowa z telewizją zostanie 
radnym udostępniona.  
Więcej uwag nie zgłoszono (16 radnych obecnych na sali obrad). 
 
Ad 20 
W okresie między sesjami wpłynęły 4 wnioski: 2 złożył Krzysztof Krajewski, 1 Leonard 
Górski i jeden wspólny Andrzej Lipiński z Jarosławem Buzarewiczem.  
Poinformował również radnych o następujących sprawach. 

• po ostatniej Sesji realizując wolę Rady zostało przekazane do SKO ponaglenie 
złożone przez Uzdrowisko Szczawno – Jedlina. Po tygodniu wpłynęła odpowiedź, w 
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której Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego wyjaśnił że nie jest organem 
właściwym do rozpatrzenia spraw związanych z Radą Powiatu.  

• W dniu 27 września br. do Rady Powiatu Wałbrzyskiego wpłynęło kolejne ponaglenie 
z Uzdrowiska Szczawno – Jedlina wzywające Radę do podjęcia uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. Pracodawca radnego 
Arkadiusza Muchy korzystając z art. 37 nowelizacji Kodeksu postępowania 
administracyjnego jako strona wniósł ponaglenie do organu rozpatrującego sprawę 
czyli do Rady Powiatu.  Wzywając jednocześnie Radę, aby w ciągu 14 dni  podjęła  
uchwałę wyrażającą zgodę na rozwiązanie stosunku pracy. Rada na podobne 
wezwanie udzieliła odpowiedzi w czerwcu tego roku kierując odwołanie do NSA. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w imieniu Rady udzieli odpowiedzi  
informując o braku możliwości podjęcia tej uchwały z uwagi na wszczęty tryb 
odwoławczy.   

• W związku z tym, że Urząd Skarbowy skierował pismo w sprawie złożenia korekt do 
oświadczeń majątkowych radnych za 2016r. poprosił, aby do jutra złożyć brakujące 
dokumenty bądź korekty oświadczeń majątkowych.  

Następnie otworzył dyskusję. 
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
Józefa Piksy z wnioskiem o skierowanie prośby do radców prawnych o przygotowanie opinii 
prawnej, wyjaśniającej czy pomimo, że radni złożyli rezygnację z członkostwa w komisji 
rewizyjnej, są oni nadal jej członkami do czasu podjęcia stosownej uchwały rady.   
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Wałbrzyskiego Grażyna Owczarek przypomniała, że 
już  w październiku 2015 roku zwracała się z interpelacją do zarządu powiatu wałbrzyskiego 
o podjęcie działań zmierzających do wykonania remontu odcinka drogi wojewódzkiej nr 380 
– ul. Turystyczna w Grzmiącej. Następnie odczytała treść wspomnianego pisma. Dodała, że 
otrzymała od zarządu deklarację, że na wskazanej drodze będą wykonywane roboty 
cząstkowe. Radna ponowiła prośbę o podtrzymanie deklaracji zarządu i wykonywanie 
obiecanych prac. 
Radny Kamil Orpel  w odniesieniu do ponaglenia z Uzdrowiska Szczawno – Jedlina 
wzywającego Radę do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 
pracy z radnym, zapytał jaki organ powinien aktualnie rozpatrzyć tę skargę oraz jak wygląda 
procedura zgłaszania ponaglenia, a także  kto jest organem, do którego należy zgłosić ww. 
ponaglenie i w jakim terminie, biorąc pod uwagę znowelizowane przepisy Kodeksu 
Postępowania Administracyjnego. Zapytał ponadto jakie grożą sankcje z tytułu braku 
dopełnienia obowiązku przekazania ponaglenia do organu wyższego rzędu. 
Radca Prawny wyjaśniła, że zgodnie z par. 4 KPA takie ponaglenie składa się do organu, 
który prowadzi postępowanie, następnie przekazuje się je organowi wyższego stopnia. 
Zapewniła, że będzie pracowała nad przygotowaniem odpowiedzi na ponaglenie i wtedy 
zapozna się ze szczegółami tej sprawy. Dodała, że na przekazanie odpowiedzi jest termin 
siedmiodniowy. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor zawnioskował do zarządu 
powiatu wałbrzyskiego o przesunięcie w budżecie powiatu wałbrzyskiego środków 
finansowych w kwocie 100 tyś zł z zadania inwestycyjnego, dotyczącego budowy wieży 
widokowej na Górze Borowa, na zadanie dotyczące wykonania remontu cząstkowego drogi 
nr 380, w Głuszycy. 
Więcej uwag nie zgłoszono (16 radnych obecnych na sali obrad). 
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Ad 21 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Józef Piksa zamknął XXX Sesję Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Na tym 
protokół zakończono. 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD.  
 
Protokół sporządziła: 
Anna Gromniak 
 
 
      Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
                   -//- 
           Józef Piksa 
 
 
 
 

Załączniki do niniejszego protokołu dostępne są w Biurze Rady 
 
 


